
جداسازی نمایشگاه فرش های صادراتی و داخلی
رییس اتحادیه فروشندگان فرش دستباف 
تهران گفت: عرضه فرش هاي صادراتي 
و فروش داخلي دو مقوله کاملًا منفک از 
هم هستند و نمایشگاه این دو حوزه باید 

جدا از هم باشد.
به گزارش موج، عراقچي با تاکید بر حال 
و هواي صادراتي نمایشگاه تهران اظهار 

داشت: در نمایشگاه تهران باید رویکرد ما جذب مخاطب خارجي و صادرات فرش دستباف 
ایراني باشد و مي توان نمایشگاه دیگري را براي فروش داخلي تدارک دید.

وي با بیان اینکه حتي چیدمان هاي نمایشگاه ها در کشورمان باید به سمت چیدمان در 
نمایشگاه هاي دموتکس پیش رود تصریح کرد: چیدمان کالاي صادراتي باید متفاوت 
باشد و نباید در یک سالن نمایشگاهي، هر دو نوع کالا اعم از صادراتي و داخلي در کنار 
یکدیگر عرضه شوند. رییس اتحادیه فروشندگان فرش دستباف تهران در ادامه افزود: فرش 
صادراتي و فرش خانگي و حتي چیدمان غرفه فروش فرش صادراتي و فرش خانگي با 
یکدیگر متفاوتند و نباید در یک سالن نمایشگاهي، هر دو نوع کالا عرضه شوند؛ چون 

قیمت ها تفاوت دارند و هر یک موجب تخریب دیگري مي شود.
عراقچي با بیان اینکه باید زماني چون اسفند ماه را براي برگزاري نمایشگاه و فروشگاه فرش 
داخلي و خانگي تعیین کرد، تصریح کرد: در برخي مواقع دیده شده که خریداران فرش هاي 
خانگي و داخلي با حضور در غرفه اي که تاجر خارجي فرش حاضر است، براي غرفه دار در 
نمایشگاه ایجاد مزاحمت مي کند؛ بنابراین اگر نمایشگاه مجزایي با مشارکت اتحادیه هاي 
استاني و محلي در هر استان براي فروش خانگي برگزار شود، هم براي تولیدکننده فرش 

دستباف بهتر است هم براي مصرف کننده مقرون به صرفه است.
عراقچي از فعالان هنر- صنعت فرش همچنین با تاکید بر لزوم عرضه تعداد کم و معقول 
فرش دستباف در غرفه هاي نمایشگاهي اظهار داشت: وجود تعداد زیادي فرش در یک 

نمایشگاه، خریدار را دلزده و سردرگم مي کند.

دبیر انجمن صنایع نساجی ایران عنوان کرد: 
فروش محصولات پتروشیمی با ارز آزاد چالش اصلی صنعت نساجی

صنعت نساجی از جمله صنایعی است 
که زنجیره تولید آن موجب اشتغال زایی 
تزریق  با  و  می شود  جامعه  در  فراوانی 
نقدینگی کمتری در این صنعت نسبت به 
سایر صنایع می توان فرصت های شغلی 

فراوانی را فراهم آورد.
انجمن  دبیر  نیوز،  نساجی  گزارش  به 

صنایع نساجی ایران عنوان کرد: ایجاد فرصت های شغلی با کمترین میزان سرمایه گذاری 

از جمله مهمترین مزیت این صنعت به شمار می رود که به نظر می رسد با توجه به 
رکود حاکم بر وضعیت اقتصادی کشور، تزریق نقدینگی به صنعت نساجی موجب افزایش 
اشتغال زایی گردد و در نهایت تا حدودی بسترهای لازم جهت خروج از رکود را فراهم کند. 
این در حالی است که سایر صنایع همچون صنعت پتروشیمی با سرمایه گذاری چند برابری 

در آن نسبت به صنعت نساجی فرصت های شغلی کمتری را ایجاد می کند.
محمدمهدی رییس زاده به آسیب های وارد شده بر صنعت نساجی طی سال های اخیر ناشی 
از اعمال تحریم های بین المللی اشاره کرد و گفت: این صنعت نیز از گزند آثار منفی ناشی از 
تحریم ها مصون نمانده و این امر مشکلات متعددی را برای تولیدکنندگان و فعالان در آن 

همچون محدود شدن بازارهای صادراتی به همراه داشته است.
وی به صادرات پوشاک و انواع محصولات تولیدی در صنعت نساجی به کشورهای همسایه 
در پی تیره و تار شدن روابط بین المللی اشاره کرد و اظهار داشت: محصولات تولیدی در 
حالی به کشورهای عراق و افغانستان صادر می شود که در پی نامساعد شدن وضعیت 
سیاسی آنها صادرات محصولات به کشورهای مذکور نیز با کاهش مواجه شده است به      
گونه ای که صادرات پوشاک طی پنج ماهه اول امسال حدود 240 میلیون دلار بوده که این 

رقم نیز نسبت به دوره مشابه سال گذشته با کاهش 9 درصدی همراه بوده است.
دبیر انجمن صنایع نساجی ایران محدودیت تأمین مواد اولیه مورد نیاز را از جمله سایر 
مشکلات پدید آمده در پی اعمال تحریم ها عنوان کرد و افزود: تأمین خارجی مواد اولیه 
مصرفی در حال حاضر از کشورهایی همچون هند، چین، ترکیه و کره جنوبی انجام می 
پذیرد که این امر نیز به منظور دریافت درآمدهای ارزی حاصل از فروش نفت به کشورهای 
مذکور انجام می پذیرد. برهمین اساس می توان گفت به دلیل محدویت تأمین منابع، مواد 

اولیه با کیفیت نامناسب وارد کشور می شود.
رییس زاده به فروش محصولات پتروشیمی با ارز آزاد به عنوان تأمین کننده اصلی مواد اولیه 
مورد نیاز تولید در صنعت اشاره کرد و گفت: فروش محصولات پتروشیمی با ارز آزاد موجب 
افزایش هزینه های تحمیلی بر تولیدکنندگان پوشاک شده که البته در پی انجام مذاکرات 
متعدد با وزارت صنعت، معدن و تجارت و نیز مقامات مسئول بخشی از این مشکلات 

مرتفع گردیده است.
وی افزود: اقتصاد کشور در حالی در وضعیت رکود به سر می برد که وضع برخی هزینه ها 
همچون مالیات بر ارزش افزوده هشت درصدی و عدم انعطاف پذیری دولت در بخش 
مالیات موجب افزایش مقدار قاچاق کالا و در مقابل کاهش توان رقابتی تولیدکنندگان اصلی 

شده که این امر موجب تشدید شرایط نامناسب فعلی می شود.
دبیر انجمن صنایع نساجی ایران به افزایش میزان واردات پارچه و انواع پوشاک طی سال 
جاری اشاره کرد و ابراز داشت: طی پنج ماهه اول امسال حدود 50 هزار تن پارچه از 
کشورهای خارجی وارد شده که این میزان معادل کل مقدار واردات پارچه طی سال گذشته 
محاسبه می شود. به عبارت دیگر در پنج ماهه نخست امسال معادل کل سال گذشته 
پارچه از مجاری مختلف و از راه های گوناگون وارد کشور شده که این امر نیز یکی دیگر از 

مشکلات به وجود آمده ناشی از تحریم های اعمالی است.
رییس زاده در خاتمه افزود: بهبود کیفیت و تجهیز دستگاه ها و لوازم تولیدی از جمله 
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ساخت پارچه  هیدروژلی برای جداسازی آب از مواد نفتی
میاندو آب  نور  پیام  دانشگاه  محققان 
به ساخت  تحقیقاتی موفق  در طرحی 
فیلترهایی با قابلیت بالا در جداسازی آب 
از مواد روغنی در آلودگی های نفتی شدند. 
در ساخت این فیلتر از یک نانوکامپوزیت 
جدید با ویژگی همزمان ابر آب دوست- 

ابر روغن گریز استفاده شده است.
به گزارش مهر، حسین حسین زاده - عضو هیأت علمی دانشگاه پیام نور- گفت: آب و مواد 
نفتی با هم مخلوط نمی شوند، اما می توانند به شدت در هم فرو روند. برای جداسازی آب از 
روغن و نفت، روش های مختلفی وجود دارد که به دلیل هزینه ی اجرایی بالا، بازده پایین و 

بزرگ بودن وسایل و تجهیزات به صرفه نیستند.
وی افزود: برای حل این مشکل می توان از فیلترهای ساخته شده از مواد با قابلیت آب دوستی 
و روغن گریزی استفاده نمود. این کار تلاشی جهت طراحی نسل جدیدی از مواد برای 
جداسازی آب و نفت است. این فناوری کاربردهای بالقوه ی جذابی در تصفیه ی پساب های 

روغنی صنعتی و حذف لکه های نفتی دارد.
وی با بیان اینکه در این طرح پژوهشی، استفاده از مواد نانوکامپوزیت سنتز شده با ویژگی 
آب دوستی و روغن گریزی یک روش جدید، آسان و کم هزینه برای کاهش آلودگی های 
نفتی از طریق حذف لکه های روغنی در محیط های آبی است اذعان داشت:  استفاده از 
نانوذرات فلز نقره در ساخت این نانوکامپوزیت، خاصیت آنتی باکتریایی مناسبی نیز ایجاد 

نموده است.
براساس اعلام ستاد نانو، اختراعی از این نتایج تحت عنوان »پارچه ی هیدروژلی برای 
جداسازی آب و مواد نفتی« با شماره ی 80677 نیز به ثبت رسیده است.از دیگر کاربردهای 
این طرح می توان به بالا بردن طول عمر و مقاومت فیلتر در شرایط واقعی محیطی، نظیر 
خوردگی و تجزیه توسط باکتری ها و استفاده از بسترهای انعطاف پذیر مانند پارچه به عنوان 

توری اشاره نمود.
برای دستیابی به اهداف مورد نظر، ابتدا نانوکامپوزیت حاوی کوپلیمر پلی )آکریل آمید-
co-آکریلونیتریل( و نانوذرات نقره، توسط آمونیوم پرسولفات به عنوان آغازگر و متیلن بیس 

آکریل آمید به عنوان شبکه ساز، سنتز گردید.
بر اساس این گزارش، خواص تورمی آن مورد بهینه سازی قرار گرفت. سپس این ماده برای 
تبدیل شدن به یک فیلتر بر روی بستر توری مانندی پوشش داده شد. ساختار نانوکامپوزیت 
حاصل نیز توسط آزمون های SEM ، IR ،TEM ، XRD و TGA مورد ارزیابی قرار 

گرفت.
در ادامه، بازده فیلتر ساخته شده برای جداسازی مخلوط آب و نفت خام و مخلوط های آب 
و روغن های مختلف مورد بررسی قرار گرفت. در این راستا، کلیه ی عوامل مؤثر بر راندمان 
 pH جداسازی شامل نوع فیلتر، درصد هیدروژل پوشش داده شده، نوع روغن استخراجی و
محلول در نظر گرفته شد. رسوبات هیدروکربنی گرایش خاصی به ایجاد پوشش و در نتیجه 

اصلی ترین نیاز تولیدکنندگان صنعت است، چراکه تکنولوژی فعلی در اختیار شرکت های 
تولیدی در این صنعت نسبت به شرکت های رقیب خارجی پاسخگوی نیاز متقاضیان نیست 
و مزیت های رقابتی را برای تولیدکنندگان داخلی از میان می برد. برهمین اساس اصلاح و 
تجهیز دستگاه های تولیدی لازم به نظر می رسد تا با بهبود کیفیت محصولات مانع از منتفع 
شدن کشورهای خارجی از صادرات محصولات بی کیفیت آنها به کشور شویم و شاهد 

بهبود وضعیت کلی صنعت در آینده باشیم.

واردات نخ در سال جاری افزایش چندانی نداشته است
در پنج ماهه سال جاری، واردات انواع نخ 
57 هزار تن بوده که از نظر وزنی تغییر 
قابل ملاحظه ای نداشته است. همچنین 
50 هزار تن انواع پارچه طی این مدت به 

کشور وارد شده است.
درباره  تجارت  و  وزارت صنعت، معدن 
گزارش ارسالی ایسنا - مبنی بر »نتیجه 

کم توجهی به صنعت نساجی و واردات 113 میلیون دلار نخ و افزایش 100 درصدی واردات 
پارچه« توضیحاتی به شرح زیر ارائه کرد:

واردات پنبه به عنوان مهم ترین ماده اولیه طبیعی صنایع نساجی طی پنج ماهه سال جاری 
19 هزار و 466 تن به ارزش 49/6 میلیون دلار بوده که تغییر چندانی نسبت به مدت مشابه 

سال گذشته نداشته است.
در خصوص واردات انواع نخ به عنوان یکی از حلقه های ابتدایی زنجیره تولید صنایع نساجی 
و پوشاک است؛ اگرچه در سال جاری واردات آن نسبت به مدت مشابه سال قبل از نظر 
ارزشی 14 درصد رشد داشته اما به لحاظ وزنی تغییر قابل ملاحظه ای در واردات انواع نخ 

ملاحظه نمی شود.
واردات انواع پارچه )صنعتی و نساجی( در همین مدت حدود 37 هزار تن و 113 میلیون دلار 
بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل از نظر وزنی 40/2 درصد و از نظر ارزشی 41/2 
درصد افزایش داشته است. ضمنا واردات پارچه های نساجی )بدون لحاظ کردن پارچه های 
صنعتی( 11 هزار تن و به ارزش 56/3 میلیون دلار بوده که از نظر وزنی 4/4کاهش و از 
نظر ارزشی 13/1 افزایش را نشان می دهد. واردات کالاهای نساجی و پوشاک و چرم و 
کفش در چهار ماهه سال جاری 130 هزار تن و به ارزش 367 میلیون دلار بوده که نسبت 
به مدت مشابه سال قبل از نظر وزنی 10/7 و از نظر ارزشی 4/1 درصد کاهش داشته است.
واردات پارچه چادر مشکی به دلیل نداشتن تولید این کالا در داخل رخ می دهد و امید 
می رود با پیگیری های انجام شده در آینده نزدیک طرح چادر مشکی حجاب شهرکرد به 

بهره برداری برسد و بخشی از نیاز داخل از این طریق تامین شود.
در پنج ماهه سال جاری، براساس آمار منتشره توسط گمرک جمهوری اسلامی ایران کل 
واردات انواع نخ 57 هزار تن و کل واردات انواع پارچه 50 هزار تن بوده که مربوط به واردات 

از کل کشور هاست.
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برای ایجاد آن شخصاً سرمایه گذاری چندانی نکرد.
این کارگر اخراجی کارخانه نساجی بوکان ادامه داد: کارخانه با داشتن سهمیه های نخ و 
الیاف دولتی نتوانست به کار خود ادامه بدهد و کارفرما با بهانه هایی واهی کارگران را اخراج 

و دستگاه ها را به تهران منتقل کرد.
به گفته این کارگر اخراجی؛ کارفرما یازده سال است با این بهانه که »توان مالی  کافی 
ندارم«، از پرداخت مطالبات 15 کارگر اخراجی این کارخانه سر باز می زند و »ما زورمان 

به او نمی رسد.«

دولت با پرداخت یارانه از کشت پنبه حمایت کند
و  پنبه  اتحادیه  مدیره  هیئت  رئیس 
دانه های روغنی با بیان اینکه در سال های 
پیش صادرات پنبه بعد از نفت بیشترین 
گفت:  داشت،  کشور  برای  را  ارزآوری 
پنبه  عمده  کننده  وارد  یک  هم اکنون 
هستیم و دو سوم پنبه نسا جی ها از طریق 

واردات تأمین می شود.
علی مظفری - رئیس هیئت مدیره اتحادیه پنبه و دانه های روغنی ایران-  در گفت وگو با 
خبرگزاری فارس در مورد وضعیت کشت و پیش بینی از میزان برداشت پنبه، گفت: امسال 

نسبت به سال 92 کاهش تولید داریم.
وی افزود: سال 92 نسبت به سال 91 حدود 15 درصد افزایش تولید داشتیم، ولی از آنجا 
که قیمت پنبه و هزینه های کاشت، داشت و برداشت پنبه زیاد است، کشاورزان به سمت 

کشت های جایگزینی که هزینه  کمتری برای آنها دارد، می روند.
رئیس هیئت مدیره اتحادیه پنبه و دانه های روغنی ایران تصریح کرد: سطح زیر کشت 
امسال حدود 100 هزار هکتار بوده است و پیش بینی می شود، حدود 55 هزار تن محلوج 

پنبه داشته باشیم، در حالی که سال 92 حدود 65 هزار تن محلوج پنبه داشتیم.
مظفری با بیان اینکه تولید پنبه نیاز به حمایت دولت دارد، اظهار داشت: اگر این اتفاق نیفتد، 
قطعا کاهش کشت پنبه ادامه می یابد و تولید پنبه را از دست می دهیم، در ضمن عواملی 
از قبیل خشکسالی، هزینه  بالای تولید و  مدت زمان کشت تا برداشت هم در تولید پنبه 
تأثیرگذار است. وی با اشاره به طرح توسعه پایدار پنبه گفت: در این طرح کل زنجیره تولید 

پنبه در نظر گرفته شده، اما متاسفانه مصوب و اجرایی نشد.
مظفری بیان داشت: دولت باید از طریق دادن یارانه به کشت پنبه کمک کند، زیرا وقتی که  
کشاورز می تواند به جای کشت پنبه در زمینش در طول یکسال دو محصول دیگر را کشت 
کند و سود بیشتری ببرد، قطعا هرگز حاضر نمی شود پنبه بکارد و در نهایت سودی عایدش 
نشود. رئیس هیئت مدیره اتحادیه پنبه و دانه های روغنی ایران گفت: حدود 50 درصد از 
کارخانه پنبه پاک کنی کشور تعطیل است، بقیه واحدهای پنبه پاک کنی کشور با یک سوم 
ظرفیت کار می کنند و تعداد زیادی از واحدهای نساجی کشور با ظرفیت اشتغال زایی بالا 
تعطیل است و کارخانه های نساجی به علت نبود الیاف طبیعی از الیاف مصنوعی استفاده 

تخریب سطوح دارند. انتشار نفت در خلیج مکزیک )2010( یکی از جدی ترین حوادث 
زیست محیطی دهه ی اخیر بوده  است. پس از آن نیاز به کنترل حوادثی این چنینی چند 
برابر شده است. برای جداسازی روغن از آب باید موادی با ظرفیت بالا و مقاومت خوب در 
برابر رسوب روغن و قابل استفاده ی مکرر انتخاب نمود. در میان مواد مختلف، هیدروژل ها 
به دلیل قدرت جذب و نگهداری بالای آب، گزینه ی مناسبی برای طراحی فیلترهای 

جداسازی آب و روغن به نظر می رسند.
این نتایج حاصل همکاری دکتر حسین حسین زاده و سینا محمدی- دانشجوی شیمی 
 Water, Air and کاربردی مقطع کارشناسی در دانشگاه پیام نور- است که در مجله ی
Soil Pollution )جلد 225، شماره 1، سال 2014، صفحات 1-2115 تا 14-2115( به 

چاپ رسیده است.

5 سال دوندگی 15 کارگر نساجی بوکان به دنبال حقوق بازنشستگی
و  کاری  سنوات  دریافت  مشکلات 
بیمه ای کارگران کارخانه نساجی بوکان با 
گذشت 5 سال از تعطیلی این کارخانه حل 
نشده به قوت خود باقی مانده است. یک 
کارگر بیکار شده کارخانه نساجی بوکان 
گفت مشکلات دریافت سنوات کاری و 
بیمه ای کارگران کارخانه نساجی بوکان با 

گذشت 5 سال از تعطیلی این کارخانه حل نشده به قوت خود باقی مانده است.
این کارگر که پس از تعطیلی کارخانه نساجی بوکان در سال 88 بیکار شده است، درباره 
مطالبات حقوقی کارگران بیکار این کارخانه به ایلنا گفت: با تعطیلی کارخانه در سال 88، 
هنوز معوقات سنوات خدمت 15 نفر از کارگران این کارخانه پرداخت نشده و کارفرما حق 
بیمه هایی را که از کارگران کسر کرده را نیز به حساب تامین اجتماعی شهرستان بوکان 

واریز نکرده است.
این کارگر بخش تولید کارخانه تعطیل شده نساجی بوکان ادامه داد: بر اساس پروانه 
بهره برداری کارخانه، این مجتمع تولیدی بایست 900 نفر را به استخدام در می آورد اما در 
عمل این شمار به 40 نفر رسید و متاسفانه بعد از 17 سال کار, کارخانه با 40 نفر به کارش 
خاتمه داد. به گفته این کارگر، از این  شمار کارگر )40 نفر( بخشی بازنشسته شدند، شماری 
با کارفرما توافق کرده و با مبلغی غیرواقعی به طور قانونی رابطه کاری خود را خاتمه دادند اما 

در این میان 15 نفر از کارگران باقی ماندند که از سال 88 تا کنون بلاتکلیف اند.
به گفته این کارگر بیکار شده نساجی بوکان؛ این 15 کارگر برای پی گیری مطالباتشان به 
سراغ فرماندار، نمایندگان مجلس و حتی وزارت کار نیز رفته اند اما تا کنون ناموفق بوده اند.

به باور این کارگر اخراجی کارخانه نساجی بوکان دلیل اصلی تعطیلی کارخانه تنها به 
»فرصت طلبی« کارفرما از دریافت تسهیلات مالی و وام های کم بهره دولتی برای تاسیس 
کارخانه ختم می شود، زیرا این مجتمع تولیدی با بودجه سال 1373 شهرستان های محروم 
و با اهدای 4 هکتار زمین در مرکز شهرستان بوکان در اختیار کارفرما قرار گرفت و کارفرما 
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رضا حمیدی تصریح کرد : رقابت غیر منصفانه تولیدات چینی ، کمرنگ بودن حمایت 
مردمی از تولیدات ملی ، رقابت پذیر نبودن اکثر تولیدات داخلی از لحاظ کیفیت و قیمت تمام 
شده، عدم کنترل واردات و نبود حمایت های تعرفه ای ، پدیده شوم قاچاق ، عدم ساماندهی 
شایسته مد و لباس ، کمبود آموزش در سه سطح کارگر ماهر ، تکنسین و کارشناس از دیگر 

معضلات موجود در این صنعت است.
به گفته وی صنعت پوشاک ببیشترین اشتغال زایی را دارد و کمترین هزینه را برای ایجاد یه 

شغل برای یک نفر داراست.
وی همچنین برای پیشنهادات خود را برای بهبود این صنعت ارائه داد. تسهیلات ویژه برای 
حذف واسطه ها و ایجاد فروشگاه های از تولید به مصرف ، تسهیلات دهی برای ایجاد 
فروشگاه های زنجیره ای بدون بهره، تسهیلات برای حفظ واحدهای موجود، پاک محسوب 
شدن این صنعت برای فعالیت در شعاع نزدیک شهرهای بزرگ ، الگو سازی در کنار طراحی 
، توجه ویژه به گسترش صادرات و تخصیص جوایز ویژه بدین منظور و تخصیص جایزه 
برای ایجاد برندهای ملی و رسیدن به سطح برند جهانی در این صنعت ، حمایت شایسته از 
طراحان ایرانی و موظف شدن رسانه های گروهی برای گسترش حمایت از برندهای ملی 

از جمله پیشنهادت حمیدی بود.
وی اضافه کرد : باید هزینه های نمایشگاهی برای برگزاری نمایشگاه های پوشاک کاهش 
یابد و مدارس فنی برای بخش آموزش تشکیل شود و از نظریات تشکل های صنفی بهره 
ببریم. در ادامه این نشست ، هاکوپیان پیشکسوت صنعت پوشاک بر لزوم اصلاح یا حذف 

قوانین مزاحم و دست و پاگیر این صنعت تاکید کرد.
وی گفت : قوانینی که در دوران جنگ وضع شده و در زمان خودش هم لازم بوده امروز 

باید روزآمد تر شوند ضمن اینکه قوانین و مقررات تعزیرات بسیار مزاحم وآزار دهنده است.
هاکوپیان تصریح کرد : جای نهاد اجتماعی تولید کنندگان پوشاک خالی است و باید بوجود 
بیاید و پوشاک باید یک حامی داشته باشد. وی همچنین پیشنهاد داد که اداره کل پوشاک 

در وزارت صنعت ، معدن و تجارت تشکیل شود.
سومبات هاکوپیان ادامه داد: هم اکنون پوشاک زیر چتر نساجی است و باید بیرون بیاید و تا 

زمانی که این اتفاق نیفتد کاری در این صنعت انجام نمی شود.
دخالت ارگان ها و سازمان های غیرتخصصی در این حوزه ، سخت گیرانه بودن مقررات 
سازمان تعزیرات ، ساماندهی پروسه طراحی ، تولید ، توزیع و عرضه در این صنعت ، مشکل 
نرخ ارز ، لزوم تقویت صادرات ، ساماندهی مد، مشکلات مالیاتی ، نبود استراتژی مناسب در 
این صنعت ، کمبود نیروی استانی ، نبود استاندارد ارگونومی و سایز و اندازه در پوشاک ، 
فعالیت محدود خوشه ها و لزوم ایجاد برند ملی از دیگر مسائلی بود که شرکت کنندگان در 

این نشست بر آن تاکید کردند.
گفتنی است تشکیل کارگروه پوشاک بنا به دستور مهندس نعمت زاده وزیر صنعت ، معدن 
و تجارت برای بررسی و حل مشکلات این صورت می گیرد و بدین منظور اولین جلسه 

همفکری با صاحب نظران این حوزه تشکیل شد.
در این نشست شرکت کنندگان به درخواست هاکوپیان فعال و پیشکسوت صنعت پوشاک 

و به احترام شهدای جبهه و جنگ یک دقیقه سکوت کردند.

می کنند. مظفری با بیان اینکه کشت پنبه در مبارزه با آفات گندم مؤثر است، تصریح کرد: 
وقتی پنبه از تناوب کشت خارج می شود، در نتیجه برای مبارزه با آفات از آفت کش ها و 

سم ها بیشتر استفاده می شود و نتیجه آن هم بروز بیماری  و سرطان های مختلف است.
رئیس هیئت مدیره اتحادیه پنبه و دانه های روغنی ایران با اشاره به اینکه در سالیان قبل 
از واردات پنبه بی نیاز بودیم، اظهار داشت: در آن سال ها ما صادر کننده پنبه بودیم و این 
محصول در بین محصولات غیر نفتی بیشترین میزان       ارز آوری را برای کشور داشت.

مظفری تاکید کرد: کاهش کشت پنبه موجب کاهش اشتغال و تعطیلی صنعت می شود 
و هم اکنون دو سوم پنبه مورد نیاز نساجی ها از  طریق واردات تأمین می شود و این مسائل 

لطمه بزرگی به تولید و صنعت زده است.
وی افزود: پنبه معمولا از کشورهای آسیای میانه وارد می شود، ولی بخش عمده پنبه مورد 

نیاز نساجی های کشور از ازبکستان تأمین می شود.

مدیر کل دفتر صنایع نساجی و پوشاک: 
لزوم تشکیل اتحادیه تولید کنندگان صنعتی پوشاک

مدیر کل دفتر صنایع نساجی و پوشاک 
صنعت  رشد  برای  زمینه  باید   : گفت 
پوشاک به خصوص در حوزه زنان فراهم 

شود.
دولت،  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
گلناز نصرالهی در نشست تشکیل کارگروه 
پوشاک که با حضور پیشکسوتان صنعت 

پوشاک و انجمن ها و اتحادیه های فعال در صنعت نساجی برگزار شد افزود : ادعا نمی کنم 
که با تشکیل کارگروه همه مشکلات حل می شود و مشکلات جاری بخش پوشاک در 
کارهای جاری کمیته قابل دسته بندی و حل است و بخشی هم به ضوابط و مقررات و 

اصلاح آنها مربوط است که باید کارها مطالعاتی سریعی انجام شود.
وی اضافه کرد : تحریم ها در این صنعت تاثیر گذار بود، اما هیچکدام دلیل نمی شود که از 
تلاش خودمان برای به نتیجه رسیدن کم کنیم چراکه لیاقت کشور و مردم ما بیش از این 

است.
نصراللهی با تاکید بر لزوم صنعتی شدن تولید پوشاک در کشور تصریح کرد : در این بخش 

شاید طی سالهای اخیر جلو نرفته باشیم اما باید تلاش کنیم.
وی خطاب به انجمن ها و تشکل های حاضر در نشست اظهار کرد : کمک شما به این 
کارگروه تنها وظیفه ای اجتماعی است و ارگان هایی به عنوان عناصر اصلی یا همکار در کنار 
این کارگروه خواهند بود ضمن اینکه از سازمان توسعه تجارت، سازمان حمایت و شرکت 

بازرگانی دولتی نیز استفاده خواهیم کرد.
به گفته وی موضوعات و بحث های مالیاتی که مشکل اکثر قریب به اتفاق تولید کنندگان 
پوشاک کشور است باید طی لایحه ای به مجلس تقدیم شود. در این نشست مدیر عامل 

چرم مشهد گفت : مهمترین مساله در این صنعت نداشتن استراتژی و نقشه راه است.
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